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Amendement: Strategisch investeren is goed, zuivere financiële afwegingen maken is beter 
 
De raad bijeen in de raadsvergadering van 5 juli 2021, gelezen hebbende de PPN 2022. 
 
Overwegende dat: 
- de raad wordt voorgesteld om in te stemmen met de Strategische Investeringsagenda volgens     
variant 1; 
- er wordt gevraagd om structurele budgetruimte in stellen voor de vulling van het Strategische 
Investeringsfonds;  
- het college voorstelt toekomstige voordelige MPV resultaten vanaf 2022 voor 50% toe te voegen aan 
het Investeringsfonds; 
- de strategische investeringsagenda onderdeel uitmaakt van de gehele Perspectiefnota. 
 
Van mening dat: 
- de keuze voor variant 1 te weinig gericht is op een duurzame en groene stad; 
- de criteria te breed zijn, waardoor bijna alle projecten er wel onder geschaard kunnen worden, zie 
bijvoorbeeld de opname van het Engelenpad in de Investeringsagenda; 
- structurele vulling van het fonds via de MPV onwenselijk is omdat de opbrengsten vanuit het 
grondbedrijf over de hele begroting moeten kunnen worden meegewogen;  
- structurele vulling van het fonds in deze financieel onzekere tijden op dit moment onverstandig is; 
- een zuivere afweging voor inzet van incidentele dan wel structurele middelen jaarlijks bij de begroting 
moet worden gemaakt. 
 
Stelt de raad voor het dictum van de beslisnota van de PPN als volgt te wijzigen: 
 
De raad wordt voorgesteld om: 

1. De Strategische Investeringsagenda in te stellen volgens variant 1 en de doorontwikkeling /verbreding 
van de agenda in het najaar te bespreken. 

2. Structurele budgetruimte voor de Strategische Investeringsagenda beschikbaar te stellen van € 0,7 
miljoen in 2023, daarna oplopend naar € 0,8 miljoen in 2024 en € 1,0 miljoen vanaf 2025. Indien echter 
in het najaar blijkt dat het structurele beeld fors anders uitvalt te overwegen of aanpassing van de 
budgetruimte noodzakelijk is. 

3. In 2021 het surplus in het weerstandsvermogen (algemene concernreserve) boven de normratio van 
80% te onttrekken en voor 50% toe te voegen aan het Investeringsfonds en 50% aan de reserve 
incidentele bestedingen. 

4. Toekomstige voordelige MPV resultaten vanaf 2022 voor 50% toe te voegen aan het 
Investeringsfonds. 

1. De Perspectiefnota 2022 vast te stellen als financieel en beleidsinhoudelijk kader voor de op te stellen 
begroting 2022 en de meerjarenraming 2023 – 2025, met uitzondering van de financiering van het 
Investeringsfonds. 
 
2. Voor de financiering van het fonds jaarlijks bij de begroting een integrale afweging te maken. 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 

PvdA   SP 

Patty Wolthof  Brammert Geerling 
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AMENDEMENT   
 
 
 
Betreft: Ruim baan voor armoedebestrijding en inkomensondersteuning.       
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 5 juli 2021.  
Aan de orde: Perspectiefnota 2022-2025.  
 
 
Overwegende dat: 
 Armoedebestrijding in deze perspectiefnota geen aandacht krijgt.  
 Armoede geen natuurlijk verschijnsel is maar opgelost kan worden. 
 Het een politieke keuze is om dit wel of niet voortvarend aan te pakken.   
 
Van mening dat: 
 Armoedebestrijding en inkomensondersteuning structureel verbeterd moeten worden in Zwolle. 
 Dit de belangrijkste strategische opgave van de stad is.  
 Extra inzet nodig is om minder mensen afhankelijk te laten zijn van de voedselbank, betere hulp bij 

verlening (bijzondere) bijstand, reparatie en verbetering van armoederegelingen en het gebruik 
daarvan, meer hulp en ondersteuning door Tiem zodat (nog) meer mensen naar een vaste baan 
kunnen worden geholpen, betere schuldhulp en hulpverlening aan dak- en thuislozen, verbeterde 
toegang tot gezondheid, sport en bewegen en een goede collectieve zorgpolis.  

 Hiervoor een aanvalsplan nodig is met bijbehorende financiële middelen. 
 

De Zwolse raad besluit de perspectiefnota als volgt te wijzigen:  
 Toe te voegen, beslispunt 2.A 

“Structurele budgetruimte voor extra armoedebestrijding en inkomensondersteuning beschikbaar te stellen 
van € 1.000.000,00 per jaar. Indien echter in het najaar blijkt dat het structurele beeld fors anders uitvalt te 
overwegen of aanpassing van de budgetruimte noodzakelijk is.”  
  

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP; 
Brammert Geerling    
Bert Sluijer         
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MOTIE:  Ontlast mantelzorg door onderzoek logeer- en respijtzorg 
     
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op dinsdag 5 juli 2021.   
   
 
Constaterende dat:   

• Mantelzorgers omzien naar hun medemens en daarmee een grote bijdrage leveren aan de 
maatschappij 

• Mantelzorgers door het geven van liefdevolle zorg zelf overbelast kunnen raken 
• Mensen die mantelzorg ontvangen de mogelijkheid hebben om tijdelijk in logeer- of 

respijtzorg te verblijven.  
• De inzet van logeer- en respijtzorg preventief ondersteunt tot duurzaam zorgen.  
 
 

Van mening dat:   
• Mensen die mantelzorg ontvangen een bij hen passende plek voor logeer- of respijtzorg in 

de nabijheid van hun huis te bieden.  
• Een divers aanbod van logeer- en respijtzorg hieraan bij kan dragen 
• Er op dit moment – blijkt ook uit navraag bij het mantelzorg-steunpunt – te weinig aanbod 

en diversiteit in aanbod is omdat er veel verschillende mensen zijn die mantelzorg 
ontvangen met verschillende behoeften.  

 
 

Roept het college op:    
• Samen met mantelzorgers en het steunpunt Mantelzorg te onderzoeken (ook in relatie tot 

andere steden) of het aanbod logeer- en respijtzorg voldoende aansluit bij de vraag en de 
diversiteit van mensen die mantelzorg ontvangen. En daarvoor zo nodig voor het einde van 
2021 met verbetervoorstellen naar de raad te komen.  

 
En gaat over tot de orde van de dag.   
   
  
CDA  ChristenUnie  Swollwacht  VVD 
 
 
Jan Nabers Wietse de Boer Silvia Bruggenkamp Annemee van de Klundert 
 
 
 
D66 
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Marco van Driel 
Mark Oldengarm 
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Motie: compensatie en waardering mantelzorgers  
 
De Zwolse gemeenteraad, in vergadering bijeen op maandag 5 juli 2021 
 
Overwegende dat 
 
- 2020 voor iedereen door de impact van corona een zwaar jaar is geweest 
- Veel groepen daarvoor financieel zijn gecompenseerd 
- Mensen die afhankelijk zijn van zorg en ondersteuning door de coronamaatregelen in bepaalde 

periodes geen hulp hebben kunnen ontvangen. 
- Hun zorgvraag in die periode niet was verdwenen 
- Er daardoor veel op het eigen netwerk van zorgvragers is terechtgekomen.  
- Er in 2020 1,3 miljoen minder is uitgegeven door de gemeente aan WMO en dagbesteding  
 
van mening dat 
- Er weliswaar tijdens de 1e lockdown geen eigen bijdrage is geheven maar over het hele jaar 

mensen minder zorg hebben ontvangen dan waar ze recht op hadden 
- het passend zou zijn om zorgvragers en mantelzorgers daarvoor te compenseren  
- een scheurkalender met diverse kortingen en toepasselijke informatie in andere gemeenten een 

invulling was en dit wellicht in Zwolle onderdeel kan zijn van een bredere compensatie;  
- het goed is om met mantelzorgers te bespreken of de hoogte van de mantelzorgwaardering en 

ander ondersteunend aanbod nog voldoende bij hen aansluit  
 
Roept het college op 
Te onderzoeken, samen met de mantelzorgadviesraad, hoe we mantelzorgers in 2021 bij het 
mantelzorgcompliment iets extra’s kunnen geven en voor de toekomst met hen te bedenken wat er 
nodig is (ook in vergelijking met andere gemeenten). 
 
 
Wietse de Boer 
ChristenUnie  
 
Silvia Bruggenkamp 
Swollwacht  
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Motie investeren in het voorveld 
 
 
De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen op maandag 5 juli 2021, gelezen 
hebbende de perspectiefnota 2022-2025, de halfjaarrapportage Hervormingsagenda 
Sociaal Domein 2e helft 2020 en de trendrapportage Sociale Basis. 
 
Constaterende dat: 

• Door de groei van de stad de druk op sociale voorzieningen, waaronder de 
sociale basis zal toenemen; 

• De druk op sociale voorzieningen de komende jaren extra zal toenemen door 
de vergrijzing, wijzigende wet- en regelgeving (extramuralisering en 
ambulantisering) en veranderende woonwensen (langer zelfstandig); 

• Er de afgelopen jaren vooral bespaard is op het sociaal domein. 
 
Van mening dat: 

• De druk op de financiering van het sociaal domein de beweging ‘zo licht als 
kan, zo zwaar als moet’ verder zal doorzetten; 

• Het van belang is vroegtijdig op de groei te anticiperen; 
• Het tijd is de besparingen om te zetten in een investering in het voorveld, om 

de sociale basis verder te versterken; 
• Deze investering leidt tot uitbreiding en versterking van het preventieve 

aanbod en daardoor de kansengelijkheid bevordert; 
• Hierdoor een minder groot beroep zal worden gedaan op zorg. 

 
Verzoekt het college: 

• Om bij de begroting 2022 een voorstel te doen voor een structurele 
investering in het voorveld.  

 
 
 
D66       SP 
Mark Oldengarm/ Marco van Driel  Bert Sluijer 
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Motie niet besparen maar ontwikkelen op ggz 
 
 
De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen op maandag 5 juli 2021, gelezen 
hebbende de halfjaarrapportage Hervormingsagenda Sociaal Domein 2e helft 2020 
en de beantwoording van de technische vragen voorjaarstukken 
 
Constaterende dat: 

• We aan de vooravond staan van een complexe doordecentralisatie (2023) van 
verantwoordelijkheden, taken en financiën van beschermd wonen; 

• Veel cliënten die nu in een instelling wonen op (korte) termijn zelfstandig gaan 
wonen (beschermd thuis); 

• Dit onder andere vraagt om afbouw van beschermd woonplekken, opbouw 
van zelfstandige woonplekken, meer ambulante ondersteuning en een bredere 
lokale ondersteuningsstructuur om instroom te beperken, uitstroom te 
bevorderen en terugval te voorkomen; 

• Het beschikbare budget voor realisatie nieuwe werkwijze beschermd thuis 
(vrijval regionaal budget) is ingeboekt als besparing in de HVA. 

 
Van mening dat: 

• De beweging van beschermd wonen naar beschermd thuis een complexe 
opgave is die veel tijd kost en geld; 

• Het budget voor beschermd thuis (vrijval regionaal budget) ingezet moet 
worden voor de realisatie van andersoortige ondersteuning voor cliënten die 
van beschermd wonen naar beschermd thuis over gaan; 

• We het laatste jaar voor de doordecentralisatie moeten benutten om te 
investeren in de beweging naar beschermd thuis. 

 
Verzoekt het college: 

• Om in de begroting 2022 te komen met een voorstel waarbij (een deel) van 
het vrijgevallen regionaal budget ingezet wordt voor de realisatie van de 
beweging van beschermd wonen naar beschermd thuis; 
 
 

D66     
 
Mark Oldengarm/ Marco van Driel 
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MOTIE: proef basisbanen 
 

De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 5 juli 2021. 
Gelezen hebbende de PPN 2022-2025. 
 
Overwegende dat: 
- er nog steeds veel Zwollenaren langdurig gebruik maken van een 
bijstandsuitkering; 
- er in Zwolle nog veel banen zijn van hoge maatschappelijke waarde, die nu niet 
ingevuld worden (conciërges en klassenassistenten op school, wijkconciërges, 
fietsstewards, toezichthouders bij speeltuinen) 
- het doen van zinvol werk en het hebben van ritme bijdragen aan een goede 
(mentale) gezondheid; 
- de proef met basisbanen in Groningen de eerste succesvolle resultaten laat zien. 

Van mening dat: 
- Zwollenaren die langdurig in de bijstand zitten een extra steuntje in de rug 
verdienen richting duurzaam werk voor een eerlijk loon; 
- de publieke sector met name in het onderwijs en de zorg een hoge werkdruk 
heeft; 
- basisbanen dus zowel bijdragen aan het welbevinden van inwoners als aan de 
leefbaarheid en werkdruk in de publieke sector; 
 

Roept het college op: 
- met een voorstel te komen bij de begroting 2022 voor een pilot met basisbanen 
en daarbij in ieder geval scholen, zorgorganisaties en wijkverenigingen te 
betrekken. 
 
PvdA   D66    SP   

Patty Wolthof Sonja Paauw  Bert Sluijer  
Roberto Kist 
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Motie: Structurele actie op laaggeletterdheid 
Datum: 5 juli 2021 
 
De gemeenteraad van Zwolle bijeen in de raadsvergadering van 5 juli 2021, gelezen 
hebbende de PPN 2022-2025. 
 
Overwegende dat investeren in laaggeletterdheid er onder andere voor zorgt dat:  
- mensen volwaardig mee kunnen doen in de samenleving; 
- er minder schulden worden gemaakt; 
- inwoners meer kansen krijgen op de arbeidsmarkt; 
- er beter onderwijs wordt genoten; 
- laaggeletterdheid in de PPN wel genoemd wordt, maar er verder geen richting of prioriteit 
aan gegeven wordt. 
 
Van mening dat: 
- laaggeletterdheid een structureel probleem is dat een structurele aanpak nodig heeft; 
- de gemeente het tegengaan en voorkomen van laaggeletterdheid als prioriteit zou moeten 
beschouwen; 
- Zwolse taalinitiatieven staan te springen om extra steun van de gemeente; 
- er voor de aanpak ervan voldoende middelen en ambtelijke capaciteit beschikbaar moeten 
zijn. 
 
Roept het college op: 
- bij de begroting 2022 te komen met een structureel (of meerjarig incidenteel van minimaal 4 
jaar) bestedingsvoorstel voor het voorkomen en bestrijden van laaggeletterdheid. 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Patty Wolthof  Sonja Paauw 
PvdA   D66 
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Motie    
 
Betreft: Allemaal wijzer van de voorzieningenwijzer.       
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 5 juli 2021. 
Aan de orde: Perspectiefnota (PPN) 2022-2025.  
 
Overwegende dat: 
 Woningbouwvereniging Openbaar Belang gestart is met de ‘Voorzieningenwijzer’ (*) en deze 

service nog steeds aan haar huurders biedt. 
 Mensen daarmee actief benaderd en persoonlijk geholpen worden om gebruik te maken van 

subsidies, toeslagen, armoederegelingen, eventueel andere verzekeraar(s), energieleveranciers, 
kwijtschelding van belastingen enzovoorts. 

 De pilot van Openbaar Belang in januari van dit jaar succesvol werd afgerond en het voordeel per 
huishouden gemiddeld meer dan € 500,00 per jaar was.   

 Er gesprekken gaande zijn met Delta Wonen, SWZ, Op Orde en de gemeente om meer Zwolse 
huurders de mogelijkheid te bieden, maar dit vooralsnog niet geconcretiseerd is. 
 

Van mening dat: 
 Deze succesvolle pilot navolging en meer aandacht verdient.  
 In Zwolle al veel goed werk gedaan wordt door Op Orde rondom financiële vraagstukken van 

inwoners.  
 Het initiatief van de voorzieningenwijzer wellicht ingepast kan worden in de bestaande organisaties 

in Zwolle of daar aanvullend op kan zijn. 
 Het succes van de voorzieningenwijzer is gelegen in de persoonlijke en actieve benadering en dat 

dit niet bij adviseren blijft maar er ook direct actie ondernomen wordt voor de inwoner. 
 De woningbouwverenigingen en de gemeente positief waren over de pilot van Openbaar Belang, 

maar hier nog geen stadsbreed vervolg aan kon worden gegeven.  
 Dit wel waardevol voor inwoners, woningbouwverenigingen en de gemeente kan zijn.  

 
De Zwolse gemeenteraad verzoekt het college:  
 Te onderzoeken of en hoe de pilot van Openbaar Belang rondom de voorzieningenwijzer stadsbreed 

kan worden uitgerold. 
 Daarbij de bestaande partijen als Op Orde te betrekken. 
 Daarvan de eventuele (extra) kosten in beeld te brengen. 
 Voor de begroting 2022 de raad hierover te informeren.  
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP; 
Bert Sluijer  
 
(*) https://www.openbaarbelang.nl/over-ons/nieuws-en-publicaties/nieuws/pilot-de-voorzieningenwijzer-succesvol-afgerond/ 
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Dierenwelzijn en Corona 

 

De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op 5 juli 2021 

 

Overwegende dat: 

 

• De Corona-crisis ook gevolgen heeft gehad voor het dierenwelzijn in Zwolle; 

• Er bijvoorbeeld massaal huisdieren zijn aangeschaft; 

• Recente berichtgeving leert dat nu we weer naar een normale samenleving toegaan, veel 

van deze huisdieren worden afgestaan;  

• Dit gevolgen heeft voor organisaties zoals bijvoorbeeld het Zwols dierenasiel, Flappus en 

de Dierenvoedselbank; 

 

 

Van mening dat: 

 

• Vanuit de gemeente aandacht moet zijn voor de gevolgen die de Corona-crisis heeft 

(gehad) op het dierenwelzijn en de dierenwelzijnsorganisaties in onze stad; 

 

 

 Vraagt het College: 

 

• Met de dierenwelzijnsorganisaties in onze stad in gesprek te gaan en te onderzoeken of het 

nodig is dat vanuit de gemeente extra actie wordt ingezet; 

• Als extra actie extra budget vraagt, hier voor de behandeling van de begroting een voorstel 

over aan de raad voor te leggen; 

 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Namens de fractie van Swollwacht 
 
 
          

Silvia Bruggenkamp 
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Huurverlaging door coronasluiting 
 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 5 juli 2021, 
Gehoord de beraadslaging over de Perspectiefnota 2022-2025, 
 
 
Constaterende dat 

• Winkeliers en horeca hard geraakt zijn door de coronamaatregelen, zoals sluiting 
of beperkingen in de openstelling; 

• Er ondernemers zijn die nog heel veel financiële pijn hebben; 
• In rechtelijke uitspraken de lijn te trekken is dat huurkorting gerechtvaardigd is; 
• Het kabinet met voorstellen komt teneinde de juridische positie van huurders te 

versterken als er sprake is van sluiting als gevolg van coronamaatregelen; 
• Kleine winkeliers en horeca weinig mogelijkheden hebben als hun verhuurder 

weigert huurkorting te geven over de lockdownperiode, vanwege de druk of 
juridische kosten die dit met zich meebrengt; 

• 30% van de ondernemers nog geen afspraak met hun verhuurder heeft kunnen 
maken.  

 

Van mening dat 
• Er veel goede voorbeelden zijn hoe verhuurder en huurder samen tot een 

oplossing komen, maar dit helaas niet altijd gebeurt. 
 

Verzoekt het College 
• Te inventariseren hoe veel ondernemers er zijn die wel afspraken over een 

tijdelijke huurverlaging willen, maar deze niet krijgen; 
• Om tafel te gaan met betrokken partijen om te komen tot een akkoord over 

huurverlaging waarbij bijvoorbeeld te denken valt aan het attenderen op huurders 
hun rechten, mediation of koppeling naar rechtsbijstand. 

 
 
En gaat over tot de orde van de dag.  
 
 
 
 
Johran Willegers  Patrick Pelman Jolien Elshof-Rook 
VVD    GroenLinks  ChristenUnie 
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MOTIE 
 
Beter ten halve gekeerd dan ten hele gedwaald  
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op maandag 5 juli 2021 en besprekend de 
Perspectiefnota 2022-2025; 
 
 
Overwegende dat: 

• Het college bezig is de opening van ondergrondse containers voor restafval te verkleinen; 
• Hierdoor er geen normale afvalzak meer inpast; 
• Dit grote frustratie oplevert onder Zwollenaren die proberen hun afval netjes aan te leveren; 
• Dit zo’n 300 euro per container kost; 
• Ruim 20.000 huishoudens hun afval nog niet eens kunnen scheiden vanwege het ontbreken 

van voorzieningen daarvoor; 
 
Van mening dat: 

• Het verkleinen van opening van containers niet werkt om afval beter te scheiden en juist 
zorgt voor dumping en vervuiling van andere afvalstromen (PMD, GFT) 

• Deze maatregel geen enkel draagvlak heeft in de stad en zorgt voor weerstand tegen 
gemeentelijk beleid om restafval terug te dringen; 
 

 
 
De gemeenteraad: 
 
I. Draagt het college op onmiddellijk te stoppen met het verkleinen van ondergrondse containers voor 
restafval en inmiddels verkleinde containers weer te herstellen zodat hier weer een normale afvalzak 
inpast.  
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
SP 
Brammert Geerling  
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Motie: Opgeruimd de zomer uit 

 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 5 juli 2021, Gehoord de 
beraadslaging over de Perspectiefnota 2022-2025 

Onlangs tekende wethouder Anker het Ijsselmanifest, waarin Zwolle belooft om mee te werken aan 
een drinkbare Ijssel in 2051 en een paar weken geleden schetste de heer Wim Eikelboom het 
probleem van zwerfafval langs de Ijssel beeldend toen hij namens de IJssel zei:  

Het geheim is dat als er mensen ten tonele verschijnen, de natuur weer in zijn schulp kruipt. Zo 
eerlijk moet je zijn.  

Ik heb dat ook de afgelopen anderhalf jaar gezien, toen ik als rivier nog nooit zoveel achtergelaten 
rotzooi heb gezien als de afgelopen 10 jaar, want ja natuur als beleving. Dat klinkt hartstikke mooi, 
maar ik weet ook dat mensen graag over hun grenzen heengaan.  

Eigen afval opruimen is niet voor iedereen vanzelfsprekend. En voorzichtig en met eerbied omgaan 
met onze groene omgeving is helaas ook niet iedereen met de paplepel ingegeven. Er zijn tegelijk 
veel mensen die zich wel willen inzetten voor een schone natuur en een beter klimaat. Informatie 
en het creëren van bewustzijn blijven belangrijk. We moeten zuinig zijn op onze groene 
leefomgeving voor nu en de toekomst.  

 
Constaterende dat: 

• Er veel zwerfafval in Zwolle en onze groene buitenomgeving is  
• De coronacrisis de hoeveelheid zwerfafval heeft doen toenemen;  
• Zwerfafval, waaronder mondkapjes en plastic flesjes erg slecht is voor de dieren en de 

natuur 
• Er gelukkig ook veel organisaties, scholen, ondernemers, individuele mensen en 

verenigingen zich inzetten voor een schonere omgeving 
• Het op 18 september de actiedag Nederland Schoon is 

 
Van mening dat: 

• Zwerfafval niet in de natuur thuishoort en alle opruimacties helpen 
• De actie Nederlands Schoon succesvol is, maar dit jaar na de coronacrisis een extra impuls 

kan gebruiken doordat er veel meer is gerecreëerd in de natuur 
 

Verzoekt het College: 

• Om dit jaar extra aandacht te besteden aan de actiedag Nederland Schoon op 18 
september en in aanloop daar naartoe  

• Om buurten, (studenten)verenigingen, sportclubs, wijken, scholen, ondernemers, etc en 
alle andere betrokken Zwollenaren actief op te roepen en te motiveren om zwerfafval op te 
ruimen en deel te nemen de actie Nederland Schoon, zodat we opgeruimd de zomer 
uitgaan  

En gaat over tot de orde van de dag, 

 

Patrick Pelman 
GroenLinks 
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Motie Zwolle inclusieve woonstad  
 
De gemeenteraad van Zwolle in raadsvergadering bijeen op 5 juli 2021, gelezen hebbende de PPN 
2022-2025. 
 
Overwegende dat: 
- het college de ambitie heeft jaarlijks 1000 woningen bij te bouwen; 
- hiervan 200 zijn bestemd voor sociale huurwoningen; 
- woningcorporaties in een bijpraatsessie met de raad aangaven dat de vraag naar sociale 
huurwoningen de komende jaren zal toenemen; 
- het college in de PPN aangeeft dat er op het gebied van wonen een tweedeling aan het ontstaan is. 
 
Van mening dat: 
- Zwolle een sociale inclusieve stad moet blijven met voldoende betaalbare huurwoningen; 
- het college zich hiervoor tot het uiterste moet inspannen. 
 
Roept het college op: 
- om samen met de woningbouwcorporaties in gesprek te gaan over wat zij aan absolute aantallen 
jaarlijks nodig hebben om te kunnen blijven voldoen aan de vraag naar sociale huurwoningen en 
hierover voor de begroting 2022 aan de raad te rapporteren. 
 
PvdA   SP   CDA 
Patty Wolthof  Brammert Geerling Jan Nabers 
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5 juli 2021 

Motie: Uitnodiging aan de stad voor ontmoetingsplekken 

Gelezen hebbende de Perspectiefnota 2022 - 2025 

 

Geconstateerd hebbende dat: 

- De fysieke inrichting onvoldoende aansluit bij fysieke ontmoetingsplekken 
volgens de PPN. 

- Elkaar kennen en begrijpen een investering in ontmoetingsplekken vraagt 
volgens de PPN. 

- Het samen met inwoners en partners oppakken van de strategische lijnen een 
uitgangspunt is in de PPN en het college een uitnodigende bestuursstijl wil 
hanteren. 

- Buurtbewoners al jarenlang gebruik kunnen maken van buurtbudgetten voor 
het realiseren van buurtinitiatieven, maar hier relatief weinig gebruik van 
maken. 
 

Van mening dat: 

- Het belangrijk is dat er in elke wijk fijne plekken zijn waar mensen graag 
komen en elkaar ontmoeten; 

- Het ontzettend leuk en uitnodigend is om ideeën voor ontmoetingsplekken 
(van kleine skatebanen tot creatieve waterpunten, van levensgrote 
schaakspellen tot een grote boom) uit de stad op te halen en mogelijkheden te 
bieden deze daadwerkelijk te realiseren. 

- Er meer bekendheid mag worden gegeven aan de bestaande mogelijkheden, 
zodat meer buurten een ontmoetingsplek kunnen realiseren die bij hen past. 
 

Vraagt het college: 
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- Een uitnodigende campagne op te zetten om de bestaande mogelijkheden 
bekender te maken voor het realiseren van een ontmoetingsplek in de eigen 
buurt door inwoners zelf. 

- Dit te organiseren vanuit Initiatiefrijk Zwolle of de regeling Buurtbonus. 
 

Sonja Paauw  Gerdien Rots  Anja Roelfs  Silvia Bruggenkamp 

D66   ChristenUnie  GroenLinks  Swollwacht   

 

 

Patty Wolthof  Jan Nabers 

PvdA    CDA 
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Plekken voor stille recreatie 
 
De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op 5 juli 2021 

Overwegende dat:  

• Een steeds groter beroep op de Zwolse buitenruimte wordt gedaan; 

•     Dat beroep op de Zwolse buitenruimte zich soms niet verhoudt tot de waarde die 
we in onze stad hechten aan onze natuur; 

•     Dat veel mensen waarde hechten aan de stilte en de rust van de Zwolse 
buitenruimte; 

•     Het beleven van stilte en rust een groot goed is en het welzijn van mensen 
bevordert; 

•     Het belang van recreëren zich soms vooral lijkt te richten op activiteiten in de 
buitenruimte, van ontmoeten tot sportieve activiteiten;  

•     Dit overigens helemaal prima is;  
•     Maar dat recreëren en genieten van het Zwolse buitengeluk een extra dimensie 

kan gebruiken;  

  
Van mening dat: 

  
•      In onze buitenruimte ook gelegenheid moet zijn voor rust- en stiltezoekers; 
•      De gemeente dit wellicht kan stimuleren en faciliteren; 
•      Dit onderdeel zou kunnen zijn van het inrichten van de ruimte en; 
•      Dit een belangrijke bijdrage levert aan het welzijn van onze Zwolse inwoners die 

graag hun rust en bezinning zoeken in de mooie Zwolse buitenruimte; 
 

Verzoekt het college: 
  

•     Te onderzoeken of het mogelijk is bij planvorming rekening te houden met 
plekken voor stille recreatie;   

  

En gaat over tot de orde van de dag.                                                                  \ 

 

Silvia Bruggenkamp    Gerdien Rots 

 

Swollwacht     ChristenUnie     



M-15 

   
   
MOTIE:  De Ossenmarkt; Rondom de Peperbus 
     
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op dinsdag 5 juli 2021.   
   
Constaterende dat:   

• Een inwoner van het gebied rondom de Peperbus ten behoeve van de Perspectiefnota 
2022 – 2026 een reactieformulier inspraakmoment heeft ingestuurd 

• Er met de reactie een uitgewerkt voorstel in ingestuurd met een korte en een lange termijn 
aanpak.  

• Dit door een groep inwoners rondom de Ossenmarkt gemaakt is die regelmatig overleg 
heeft. Er heeft afstemming plaatsgevonden met het RIBW en Travers.  

• Het gebied rondom de Peperbus en de Onze Lieve Vrouwe Basiliek een woongebied is, er 
komen ook veel toeristen die de toren (meer dan 25.000 per jaar) en de kerk bezoeken. 

 
Van mening dat:   

• De gemeente Zwolle naast inwoners moet staan die initiatief nemen om hun leefomgeving 
te verbeteren 

• De huidige omgeving van de Peperbus en de Onze Lieve Vrouwe Basiliek geen visitekaartje is 
voor omwonenden en bezoekers van Zwolle.  

• De genoemde korte termijn maatregelen in goede samenwerking tussen initiatiefnemers en 
gemeente tegen minimale kosten, wellicht deels fondsen van de provincie Overijssel, uit te 
voeren zijn.   

 
Roept het college op:    

• In gesprek te gaan met deze inwoners die hun leefomgeving en daarmee de stad willen 
verbeteren en te kijken wat er van hun korte termijn plannen voor het einde van 2021 
gerealiseerd kan worden.  

 
En gaat over tot de orde van de dag.   
   
  
CDA  D66 
 
 
Jan Nabers David Hof 
 
 
 
 
Bijlage: Mijn wens, droom en idee…… RONDOM DE PEPERBUS. Een aantrekkelijke omgeving van 
hét Zwolse icoon en landmark 
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Veiligheid in het Wezenlandenpark  
 
 
 

De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op 5 juli 2021 

 

Overwegende dat: 
 

• Veelvuldig sprake is van meldingen in de nachtelijke uren van geluidsoverlast, opstootjes en het achterlaten van 
afval in het Wezenlandenpark; 

• Het uitgaan van de verlichting om 23.00 uur het voor politie en handhaving lastig maakt de orde te handhaven of 
de overlastveroorzakers hierop aan te spreken; 

• Het College daarom besloten heeft het Wezenlandenpark tijdelijk extra te verlichten; 
• Deze tijdelijke verlichting gevolgen heeft voor (het welzijn van) de dieren in het Wezenlandenpark;  
• Deze tijdelijke verlichting gevolgen heeft voor (het welzijn van) aanwonenden; 
• Deze tijdelijke verlichting gevolgen heeft voor de mensen die de orde in onze stad moeten handhaven; 

 
 
Van mening dat: 
 

• Onze inwoners zich veilig moeten weten en zich veilig moeten voelen; 
• Overlastveroorzakers aangepakt moeten kunnen worden; 
• Handhavers van de openbare orde veilig hun werk moeten kunnen doen; 
• De extra verlichting daaraan bijdraagt; 
• Op dit moment wordt onderzocht wat de effecten van de extra verlichting op flora en fauna zijn; 
• Er steeds mee verlichtingsoplossingen bestaan die de veiligheid van mensen garanderen, maar bescherming van 

flora en fauna eveneens borgen; 
• De tijdelijke extra verlichting op plant- en diervriendelijke wijze kan worden omgezet naar een structurele 

verlichting; 
• Daarmee de veiligheid toeneemt en de overlast in het Wezenlandenpark afneemt;  

 
 
Roept het college op: 
 

• De tijdelijk geïnstalleerde verlichting in het Wezenlandenpark om te zetten naar permanente verlichting op het 
moment dat dit positief geëvalueerd wordt;  

• Bij de uitwerking hiervan mee te nemen dat de flora en fauna niet wordt geschaad.  
 

 
En gaat over tot de orde van de dag 

 

Swollwacht 
          
Silvia Bruggenkamp 
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Motie: duurzaamheid en natuur zijn investering waard 
 
De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering bijeen op maandag 5 juli 2021, gelezen 
hebbende de Notitie ‘Strategische Investeringsagenda d.d. 25 mei 2021’. 
 
 
Constaterende dat 

- Voorgesteld wordt om de Strategische Investeringsagenda in te stellen 
volgens variant 1 (fysieke investeringen in relatie tot wonen en werken) 

- Dat variant 2 concreet de inzet op duurzaamheid benoemt 
 
Van mening dat 

- Grote investeringen in de stad altijd moeten bijdragen aan een duurzame 
toekomst, ook in variant 1. 

- Natuur een belangrijk onderdeel is van de fysieke leefomgeving, zowel in 
relatie tot wonen als werken.  

- Het mogelijk moet zijn om natuurontwikkeling of -versterking als project op te 
nemen in de investeringsagenda 

 
Verzoekt het college 

- Bij de uitwerking van de investeringsagenda duurzaamheid als criterium op te 
nemen en natuur concreet als investeringsoptie te benoemen.  

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
D66 Zwolle  PvdA 
Mark Oldengarm Mart Oude Egbrink 
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Convenant gegevens delen 
 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 5 juli 2021, 
gehoord de beraadslaging over de Perspectiefnota 2022-2025, 
 
 
Constaterende dat 

• Partijen in de stad zich graag inzetten om woonoverlast te beperken; 
• Het uitwisselen van informatie daarbij een grote rol heeft; 
• Er door de AVG (Algemene verordening gegevensbescherming) belemmeringen 

worden ervaren bij het uitwisselen van gegevens teneinde woonoverlast 
vroegtijdig aan te pakken tussen gemeente, politie, woningcorporaties en 
hulpinstanties;  

• Er goede voorbeelden van convenanten zijn die samenwerking hierin wel mogelijk 
maken; 

• Het in Zwolle nog niet gelukt is te komen tot een goed convenant.  
 

Van mening dat 
• Mensen graag in een prettige leefomgeving wonen;  
• Woonoverlast daar een nadelig effect op heeft;  
• Goede samenwerking bij de bestrijding van woonoverlast van groot belang is;  
• Een rechtmatige en zorgvuldige gegevensdeling tussen partijen nodig is voor een 

effectieve toepassing van Wet aanpak woonoverlast. 
 

Verzoekt het College 
• Te komen tot een toepasbaar convenant tussen partijen zodat uitwisseling van 

gegevens voor aanpak woonoverlast mogelijk is en daarvoor de goed werkende 
en uitvoerbare voorbeelden in het land te gebruiken. 
 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
 
 
Johran Willegers    Silvia Bruggenkamp 
Annemee van de Klundert 
VVD      Swollwacht 
 
 
 
 
https://www.rijksoverheid.nl/binaries/rijksoverheid/documenten/kamerstukken/2020/06/
02/kamerbrief-over-tussentijdse-evaluatie-wet-aanpak-woonoverlast/kamerbrief-over-
tussentijdse-evaluatie-wet-aanpak-woonoverlast.pdf  

https://www.rijksoverheid.nl/binaries/rijksoverheid/documenten/kamerstukken/2020/06/02/kamerbrief-over-tussentijdse-evaluatie-wet-aanpak-woonoverlast/kamerbrief-over-tussentijdse-evaluatie-wet-aanpak-woonoverlast.pdf
https://www.rijksoverheid.nl/binaries/rijksoverheid/documenten/kamerstukken/2020/06/02/kamerbrief-over-tussentijdse-evaluatie-wet-aanpak-woonoverlast/kamerbrief-over-tussentijdse-evaluatie-wet-aanpak-woonoverlast.pdf
https://www.rijksoverheid.nl/binaries/rijksoverheid/documenten/kamerstukken/2020/06/02/kamerbrief-over-tussentijdse-evaluatie-wet-aanpak-woonoverlast/kamerbrief-over-tussentijdse-evaluatie-wet-aanpak-woonoverlast.pdf
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MOTIE  
 
 
Betreft:  Ontvankelijke overheid met een lerende cultuur 
 
 
De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op maandag 5 juli 2021, gehoord hebbende de 
beraadslagingen over de Perspectiefnota 2022-2025, 
 
 
overwegende dat: 

- de overheid ten dienste staat van inwoners, 
- de gemeente derhalve een ontvankelijke houding heeft en dient te hebben naar alle 

inwoners en vertegenwoordigers van organisaties en bedrijven, 
- de Zwolse gemeentelijke organisatie hiervan doordrongen is, daarom aandacht besteed aan 

het DNA van de ambtenaar en dit voortdurend onderhoud vraagt in relatie tot 
ontwikkelingen in de samenleving, 

- voorkomen moet worden dat mensen verdwalen in bureaucratie en daardoor afhaken, 
- er daarom sensitiviteit nodig is voor hoe inwoners en vertegenwoordigers van organisaties 

en bedrijven zo goed mogelijk kunnen worden geholpen; 
 
van mening dat: 

- een lerende cultuur vraagt om voortdurende reflectie en ontwikkeling, 
- het daarvoor noodzakelijk is om feedback te organiseren, 
- er tal van ideeën zijn om feedback te vragen aan bijvoorbeeld teleurgestelde inwoners; 

 
roept het college op: 

- een concreet plan op te stellen om een lerende cultuur binnen de gemeente te ontwikkelen 
en voortdurend te onderhouden waarbij ontvankelijkheid, sensitiviteit en responsiviteit 
richting inwoners en vertegenwoordigers van organisatie en bedrijven centraal staan;  

 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
ChristenUnie  
Gerdien Rots  
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MOTIE 
 
Minder externe inhuur 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op maandag 5 juli 2021 en besprekend de 
Jaarstukken 2020; 
 
Overwegende dat: 

• De gemeente Zwolle 16,1 procent van de totale loonsom heeft besteed aan externe inhuur; 
• Dit ruim boven de landelijke norm van 10 procent ligt; 
• Het beperken van de externe inhuur veel structureel geld vrij zal maken; 

 
Van mening dat: 

• Externe inhuur bedoeld is voor de inhuur van specifieke specialismen en ‘piek en ziek’ 
• De huidige externe inhuur veel te hoog is en meer in lijn gebracht moet worden met de 

landelijke norm; 
 

 
De gemeenteraad:  
 
I. Roept het college op in kaart te brengen waar binnen de organisatie externe inhuur beperkt of 
weggesneden kan worden en hiervoor een voorstel te presenteren bij de begroting in het najaar. 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
SP 
Brammert Geerling  
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Motie:  een nieuw skatepark voor Zwolle 

De Raad in vergadering bijeen op 5 juli 2021 

Overwegende: 

- Dat de huidige skatevoorzieningen niet meer voldoen aan de huidige eisen, met name het 
skatepark in park de Wezenlanden qua ontwerp en materiaal 

- Deze zodanig verouderd zijn dat ze een gevaar vormen voor de gebruikers 
- Het aantal gebruikers nog steeds toeneemt en de vraag naar een eigentijds park daarmee 

eveneens 
- Een aanzienlijk aantal gebruikers een dringend beroep op de gemeente Zwolle doen met de 

vraag naar een nieuw skatepark 
- Er ook gebruikers zijn die vragen om de renovatie van het bestaande skatepark in park de 

Wezenlanden 
- Skateboarden inmiddels een serieuze olympische sport is en wint in populariteit 
- Zwolle het buitensporten en bewegen voor jongeren wil stimuleren. 
- Er mooie skateparkprojecten in andere steden zijn gerealiseerd die als voorbeeld en 

leerschool kunnen dienen 
- Hiervoor middels het Europees Fonds voor Regionale Ontwikkeling in voorkomende gevallen 

cofinanciering is verkregen 

Van mening dat: 

- Een stad met de omvang van Zwolle een eigentijds skatepark verdient 
- Gevaarlijke situaties door veroudering van skatevoorzieningen te allen tijde via tijdige 

inspecties moet worden voorkomen 
- Het huidige ontwerp van de meest populaire locatie in park de Wezenlanden niet meer in 

alle opzichten voldoet  
- Plezier in vooral buitensporten moet worden bevorderd 
- Skateboarden een laagdrempelige sport is waardoor meer jongeren kunnen worden 

gestimuleerd om te bewegen en daarom aandacht verdient 
- Uitbreiding van de faciliteiten een voorwaarde is om aan de vraag van gebruikers en 

noodzaak tot vernieuwing te kunnen voldoen 

Roept het college op: 

De kansen voor een nieuw eigentijds skatepark en/ of renovatie voor Zwolle te onderzoeken en 
daarbij de wensen van de Zwolse gebruikers, de ervaringen van andere steden waar soortgelijke 
projecten zijn ontwikkeld en de subsidiemogelijkheden, te betrekken. 

ChristenUnie VVD       PvdA          CDA         Swollwacht     D66 

Jolien   Jeroen       Selma        Harold         Sylvia      Oswald/ Sonja 

Elshof-Rook       Doornbos   Hoekstra  van Vilsteren   Lefébre            van Dam/ Paauw 
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